
PROTOKÓŁ 

z XXXIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik 

w dniu 5 października 2018 roku 

sesja rozpoczęła się w Urzędzie Gminy Mielnik o godz. 9:00 zakończyła się o godzinie 11:25. 

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.  

Do punktu 1. 

Otwarcia XXXIII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Krzysztof 

Nikitorowicz.  

Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy skład 

Rady 15 radnych w sesji uczestniczy pełny skład czyli 15 radnych.  

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Paździora-Patkowską.  

 

Do punktu 2. 

Ustalony porządek sesji brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 

2018-2029,. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia projektu regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zwolnień od podatku od nieruchomości udzielanych w ramach 

pomocy de minimis. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2018 pn. „Program 

szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 60 roku życia w Gminie Mielnik”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy Mielnik. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w statucie Gminy Mielnik 

14. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia gminnych jednostek budżetowych 

prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. -  

Prawo oświatowe, które gromadzą dochody określone w uchwale na  

wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz  

sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów gromadzonych na  

wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian  

w tym planie oraz ich zatwierdzania, 

15. Ocena działań promocyjnych i kształtowania wizerunku Gminy. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zakończenie obrad. 

 

 

 

 



Do punktu 2. 

Pan Przewodniczący poinformował  zebranych, że protokołu z ostatniej sesji nie ma ze względu na 

zwolnienie lekarskie pracownika, który protokołował obrady w dniu 24 sierpnia 2018 roku.  

 

Do punktu 4 

Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

Pan Wójt – poinformował, że w okresie między sesjami tj. pomiędzy 24 sierpnia a 5 października 

było bardzo dużo pracy związanej z inwestycjami na terenie Gminy Mielnik. Termin przesunięcia 

niektórych inwestycji został przesunięty z tego powodu, że przetargi należało ze względu na ich 

wysoką cenę unieważnić. Zaopiniowane przez Radę inwestycje prawie wszystkie ruszyły: 

-  została zakończona inwestycja oświetlenia w Adamowie, 

- w trakcie budowy jest ulicy Dubois,  

- rozpoczęto budowę oświetlenia w Wajkowie,  

- rozpoczęto budowę oświetlenia na Przedmieściu w kierunku placu zabaw i na przedłużeniu ulicy 

Królewskiej.  

- W przypadku Wajkowa to przy omawianiu zmian budżetu powiem co jest potrzebne, jeżeli będzie 

taka wola Rady to Wajków będzie oświetlony.  

- rozpoczęliśmy wspólnie z Powiatem budowę ciągu pieszego czyli chodnika na Przedmieściu. Rada 

przeznaczyła środki na tą inwestycję już w maju. Porozumienie między Zarządem Powiatu a Wójtem 

Gminy Mielnik zostało sfinalizowane. Inwestycja jest w trakcie realizacji. Dlaczego tak późno? 

Dlatego, że Powiat buduje chodnik w oparciu o grupę ludzi, która działa przy Powiatowym Zarządzie 

Dróg w Siemiatyczach i wcześniej się po prostu nie wyrabiali. Krawężniki – obrzeża, są już 

ustawione. Nie ma podstaw, żeby sądzić, że ta inwestycja byłaby zagrożona, 

- rozpoczęliśmy budowę ulicy Uroczysko oraz ulicę Górną, 

-zrezygnowałem z realizacji inwestycji ulicy Ścianka – mówiliśmy już o tym na wspólnym 

posiedzeniu Komisji, 

- rozpoczynamy budowę ciągu pieszego pomiędzy GOKSiR-em a ZS w Mielniku, czyli ulica 

Zaszkolna.  

Dużo remontów prowadzimy na terenie gminy Mielnik, odkrzaczanie i remontowanie dróg. Gmina nie 

kończy swojej działalności w dniu 21 października, a to co zaplanowaliśmy to nie na  

10 i pół miesiąca a na 12 miesięcy. Dlatego cierpliwie należy poczekać i zadania które zostały ujęte w 

budżecie na pewno zostaną zrealizowane. W trakcie budowy jest Chata Edukacji Przyrodniczej w 

Maćkowiczach. Jest już wylany strop. Zdania na ten temat są podzielone jednym się podoba, innym 

nie.  

W dniu 16 września odbył się maraton. W maratonie uczestniczyli również mieszkańcy Gminy 

Mielnik. Impreza zorganizowana została wspólnie z Prezydentem Miasta Siedlce. Trasa biegu u nas 

jest bardzo atrakcyjna- takie opinie usłyszałem od uczestników maratonu. Mielnik jest atrakcyjny i nie 

musimy nikogo przekonywać co do tego. Ludzie chętnie tutaj przyjeżdżają. Ważne jest to, że ta 



impreza odbywa się poza sezonem. W dniu 3 września w niedzielę zorganizowany był bieg „Wokół 

Niepodległej” zorganizowany przez Komendanta Straży Granicznej.  

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o pracy Wójta między sesjami. 

 

Do punktu 5 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Zapytania:  

Pan Radny Mateusz Bukrewicz: 

1. Kiedy nastąpi odkrzaczenie i uzupełnienie brakującej barierki przy ul. Królewskiej w 

Mielniku? 

2. Podsypanie piasku i zamontowanie przedłużenia rury wentylacyjnej na przepompowni koło 

placu zabaw na ul. Brzeskiej? 

Pan Dyrektor ZGK: w piątek zostało uporządkowane pobocze. Barierka nie została zamontowana.  

Na przepompowni został podsypany piasek. 

Pan Radny Lucjan Kożuchowski:  

1. Przystanek w Pawłowiczach. 

2. Instalacja lamp oświetlenia ulicznego w Pawłowiczach.  

Do punktu 6 

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018. 

Pan Wójt omówił sprawę parkingu przy kościele gdzie zabezpieczonych jest 250 tys. zł a dołożymy 

15 tys. zł  do tego zadania. Rezygnujemy z realizacji zadania ul. Ścianka. Realizacja tego zadania jest 

stanowczo za droga. Zebranie sołeckie Mielnika zadecydowało o przesunięcie tego zadania na  

rok 2019.  

Ulica Górna i Uroczysko zostaną wykonane. 

Ulica Zaszkolna zostanie zrealizowana.  Zadanie zostanie zrealizowane na potrzebę dzieci, młodzieży 

Zespołu Szkół w Mielniku, która bardzo chętnie  korzysta z wszelkich  propozycji organizowanych 

przez GOKSiR w Mielniku i  Gminną Bibliotekę Publiczną w Mielniku. Współpraca  z dziećmi i  

młodzieżą Zespołu Szkół ma swoje odzwierciedlenie w czytelnictwie, w zawodach różnego rodzaju, 

dzieci nasze tańczą, malują, śpiewają. Dorośli również mogą korzystać z aerobiku, który organizuje 

GOKSiR.  

Zmiany w budżecie będą dotyczyć przetargu na budowę oświetlenia w Wajkowie. Wójt wyraził 

nadzieję, że Rada pozwoli dołożyć 20 tys. zł. na oświetlenie w Wajkowie, by mogło zostać 

zrealizowane w zaplanowanym zakresie. 

 



Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 1 października 2018 roku pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018. 

 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/221/18 w sprawie 

zmian w budżecie gminy na rok 2018. 

(w zał. na str.................prot.) 

 

 

Do punktu 7. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Mielnik na lata 2018-2029. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu 

Komisji. Realizujemy dwa projektu miękkie, które będą realizowane przez okres dwóch lat tj. projekt 

„Ja w internecie” oraz „Przedszkolne Centrum Nauk w Mielniku”.  

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 1 października 2018 roku pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2018-2029. 

 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/222/18 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2018-2029. 

(w zał. na str.................prot.) 

 

Do punktu 8. 

 

Pan Dyrektor ZGK przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków.  

Projekt uchwały został zaakceptowany przez Wody Polskie, które zajmują się kontrolą nad wodami.  

 

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 1 października 2018 roku pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/223/18 w sprawie 

uchwalenia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

(w zał. na str.................prot.) 

 

Do punktu 9. 

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości udzielanych 

w ramach pomocy de minimis.  

Nad tym projektem procedujemy już od października ubiegłego roku. Jeżeli projekt uchwały zostanie 

uchwalony to będziemy mogli wprowadzać zmiany do uchwały. Na wspólnym posiedzeniu komisji 

padały krytyczne zdania pod kątem starych budynków w którym kiedyś była prowadzona działalności, 

a teraz nowi właściciele nie będą mogli skorzystać z ulgi. Mankamenty są, ale łatwiej jest poprawić 

niż procedować od samego początku.  

Wójt poprosił o przyjęcie uchwały w tej formie.  



Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 1 października 2018 roku zaopiniowały projekt uchwały w 

sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości udzielanych w ramach pomocy de minimis w sposób 

następujący: 12 głosów za, przy 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących się.  

 

Rada Gminy przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/224/18 w sprawie zwolnień od 

podatku od nieruchomości udzielanych w ramach pomocy de minimis w sposób następujący 12 

głosami za, 1 głosie przeciw i 2 głosami wstrzymującymi się. 

(w zał. na str.................prot.) 

 

Do punktu 10. 

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. Projekt uchwały dotyczy podatku od nieruchomości na roku 2019. Przygotowujemy 

grunt dla nowej rady i wójta. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/225/18 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

(w zał. na str.................prot.) 

 

Do punktu 11. 

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej na rok 2018 pn. „Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 60 roku 

życia w Gminie Mielnik”. Od wielu lat mieszkańcy Gminy Mielnik po 60 roku życia mogą zaszczepić 

się przeciwko grypie. Człowiek dzięki szczepieniu wzmacnia odporność na nowe szczepy grypy.  

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/226/18 w sprawie 

przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2018 pn. „Program szczepienia profilaktycznego 

przeciwko grypie osób po 60 roku życia w Gminie Mielnik”. 

(w zał. na str.................prot.) 

 

Do punktu 12. 

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia 

Wójta Gminy Mielnik. Dyskusja, wyjaśnienia i różne opinie kancelarii prawnych na temat 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzania pracowników 

samorządowych, które weszło w życie 19 maja 2018 r. (i zastąpiło rozporządzenie z 18 marca 2009 

r.).  Od 1 lipca będą obowiązywały niższe stawki wynagrodzenia zasadniczego wójtów,  burmistrzów,  

prezydentów miast, burmistrzów dzielnic m.st. Warszawy, a także ich zastępców narzuciło od 

miesiąca lipca br. obniżenie wynagrodzenia o 20%. Piętnaście jednostek nie zastosowało się  do tego 

rozporządzenia.  

W piśmie do Przewodniczącego Rady z dnia 1 sierpnia 2018 roku Wojewoda Podlaski zwrócił uwagę, 

że nie została podjęta uchwała przez Radę w sprawie obniżenia wynagrodzenia Wójta.  

Straszył Radę, Skarbnika odpowiedzialnością o naruszenie dyscypliny finansów publicznych.  

Rada Gminy Mielnik na posiedzeniu XXXI w dniu 29 czerwca 2018roku jednogłośnie przy obecności 

15 radnych odrzuciła projekt uchwał w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy 

Mielnik.  



Gmina Jemielno w województwie dolnośląskim uchwaliła uchwałę o obniżeniu wynagrodzenia czym 

rażąco naruszyła podstawy Kodeksu Pracy a w konsekwencji Wojewoda Dolnośląski uchylił uchwałę.  

Zgodnie z art. 42 Kodeksu Pracy z zachowaniem 3 miesięcznego okresu, wypowiadamy 

dotychczasowe warunki płacy dla Wójta Gminy Mielnik, a  uchwałą z dnia dzisiejszego informujemy 

o nowych warunkach płacy jakie będą obowiązywały w styczniu następnego roku.  

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/227/18 w sprawie 

ustalenia miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy Mielnik. 

(w zał. na str.................prot.) 

Pan Wójt podziękował Radnym za podjęcie tej uchwały i powiedział, że na sesji czerwcowej br., 

prosił, aby Radni  przyjęli tę uchwałę, którą jednogłośnie odrzuciliście.  

Do punktu 13. 

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Gminy Mielnik. 

Uporządkujemy sprawy w statucie Gminy Mielnik, aby nowa rada mogła dobrze funkcjonować. 

Zostały omówione szczegółowo zapisy wszystkich paragrafów. Szczególny nacisk został położony na 

zapis § 34 ust. 2 dot. jawnego głosowania przy wykorzystaniu urządzeń systemu teleinformatycznego 

i imiennego wykazu głosowania radnych, gdy system teleinformatyczny z przyczyn technicznych 

zawiedzie. Szczegółowo został również omówiony rozdział IVa. Zasady i tryb działania Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Omówiono § 73 ust. 2 mówiący o składaniu raportu o stanie gminy do  

dnia 31 maja każdego roku przez Wójta.  

Rada Gminy przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/228/18 w sprawie zmian w 

statucie Gminy Mielnik 12 głosami za, przy dwóch głosach przeciw i jednym wstrzymujący się. 

(w zał. na str.................prot.) 

 

Do punktu 14. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia gminnych 

jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. -  

Prawo oświatowe, które gromadzą dochody określone w uchwale na wydzielonym rachunku, źródeł 

tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian 

w tym planie oraz ich zatwierdzania. 

Projekt został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Zmiana dotyczy 

możliwości gromadzenia dochodów z odsetek od nieterminowych wpłat, odsetek od środków 

zgromadzonych na rachunku jak również możliwości dokonywania zakupów pomocy dydaktycznych 

oraz wyposażenia do jednostki.  

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XXXIII/229/18  

o zmianie uchwały w sprawie określenia gminnych jednostek budżetowych prowadzących działalność 

określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. -  Prawo oświatowe, które gromadzą dochody określone 

w uchwale na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 



sporządzania planu finansowego dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków 

nimi finansowanych, dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania. 

(w zał. na str.................prot.) 

Do punktu 15 

Ocenę działań promocyjnych i kształtowania wizerunku Gminy przedstawił Pan Wójt.  

Rada Gminy przyjęła do wiadomości ocenę działań promocyjnych i kształtowania wizerunku Gminy. 

 

Do punktu 16. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Odpowiedź na zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza 

Pan Wójt poinformował, że odkrzaczenie ul. Królewskiej nastąpiło bezpośrednio po wspólnym 

posiedzeniu Komisji. Zabezpieczenie placu zabaw od przykrego zapachu będzie zrealizowane poprzez 

wydłużenie rury wentylacyjnej. 

Odpowiedź na zapytanie Pana Lucjan Kożuchowskiego: 

Pan Wójt poinformował, że część oświetlenia ulicznego została już zamontowana w miejscowości 

Pawłowicze. Podczas konserwacji oświetlenia ulicznego w miesiącu październiku zostanie 

zamontowana kolejna część oświetlenia.  

Pan Wójt zapewnił, że sąsiad przystanku autobusowego w m. Pawłowicze jest zadowolony z 

przesunięcia o 2,5 metra przystanku. 

Do punktu 17. 

Wolne wnioski. 

Pan Sławomir Leoniuk – tama „zrobiona” przez bobry piętrzy wodę. Należy wykonać w tym 

kierunku działania, aby zapobiec powstaniu nadmiernego rozlewiska. 

Pan Henryk Adam Symonowicz – poprosił aby Wójt lub Sekretarz wpłynęli na rozpowszechnienie 

informacji o możliwości ubiegania się o dofinansowanie do zakupu pieców gazowych  i 

termomodernizacji budynków WFOŚ. 

Pan Wójt poinformował, że na spotkaniu dotyczącym tematu dofinansowania przez Ministerstwo 

Środowiska zakupu pieców w dniu 19 września 2018r. frekwencja osób zainteresowanych  była niska. 

Program z WFOŚ będzie trwał 10 lat. Jeżeli będzie potrzebna pomoc w wypełnianiu wniosków to 

pomoc będzie udzielana przez administrację rządową. Przedstawicielem administracji rządowej jest  

Pani Sylwia Król-Symonowicz.  

Pan Tomasz Gorochowicz poinformował, że program jest rządowy. Aspekt dofinansowania 

wymiany pieców jest nierozerwalnie połączony z termomodernizacją budynku. Dofinansowanie może 

wynieść do 90% kosztów modernizacji. 



Pan Sołtys sołectwa Tokary – zwrócił uwagę, że w świetlicy wiejskiej w Tokarach zamontowane 

słupy wypaczają się i są już na nich podcienia. 

Pan Wójt poinformował, że przedsiębiorcy mają obecnie bardzo dużo pracy. Wystąpimy do firmy o 

naprawę gwarancyjną. 

Pani Irena Wysocka Radna Powiatu Siemiatyckiego na jednej z sesji Pan Jerzy Weremijewicz 

poruszył problem zarośniętych, zakrzaczonych poboczy drogi powiatowej Maćkowicze – Osłowo. 

Zwróciłam się z pismem do PZD w Siemiatyczach o interwencję w tej sprawie, jak również o brak 

barierki zabezpieczającej. Otrzymałam pismo z PZD w Siemiatyczach informujące o zasadności 

poruszanych spraw. Barierki zostały już zakupione i zostaną zamontowane przez PZD w 

Siemiatyczach. Odkrzaczenie nastąpi po zakończeniu wegetacji drzew i wylęgu ptaków.  

Pani Irena Wysocka podziękowała za 4 lata współpracy.  

Pani Sylwia Król-Symonwoicz - zaprosiła wszystkich zainteresowanych na targi jesienne, które 

odbędą się w dniach 6-7 października 2018 roku w Szepietowie. Poinformowała również, że 

ostateczny termin na złożenie wniosku suszowego jest do dnia 31 października 2018 roku.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował radnym za aktywną współpracę na sesjach, nie mamy się 

czego wstydzić, możemy chodzić z podniesionymi głowami, osiągnęliśmy skuteczność, czołowe 

miejsca w rankingach. Wybudowaliśmy przedszkole, które co poniektórzy uważają za 

niegospodarność, bo dla kilkorga dzieci. Obniżyliśmy diety na samym początku kadencji dzięki czemu 

zaoszczędziliśmy  

38 tysięcy złotych. Byliśmy zgodni w kwestiach i mieliśmy wspólny cel  - wybudowanie przedszkola, 

który osiągnęliśmy. Obligacje są uruchomione na inwestycje gminne. Został spłacony kredyt.  

Pan Wójt podziękował Radnym i Sołtysom za dobrą współpracę, częste dyskusje, każdy starał się 

wnieść coś dobrego dla Gminy Mielnik. Pracowaliśmy zgodnie.  

Pan Wójt wręczył publikację książkową dla Pani Olgi Pogrebniak i podziękował za długoletnią 

współpracę. 

Do punktu 18. 

Wobec wyczerpania porządku obrad XXXIII sesji Rady Gminy Mielnik Pan Przewodniczący 

podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady. 

Protokołowała: Iwona Paździora-Patkowska  

Przewodniczący Rady 

Krzysztof Nikitorowicz 

 


